
 كلمة العدد
مجلة الزافديً للخقوق تطل عليله بعددٍا الزبيعي الجديد  وٍي حاملة في طياتَا بحوثاً قينة في 

خد خطوات اوصع للوصول الى ألدولية لتؤكد رصاىتَا العلنية وتمختلف العلوو القاىوىية الداخلية وا
ٍذا العدد بحوثا في قاىوٌ الاحوال الشخصية  المضتوعبات العالمية ، ففي مجال القاىوٌ الخاص تياول

تمجلت في بحجين اولها رخصة الشواج بين الضزورة والشزعية وثاىيَنا الاشلالية العنلية في طزيقة اصتخزاج 
وتعديلاتُ ، اما في مجال  8191لضية  811الوصية الواجبة غي قاىوٌ الاحوال الشخصية العزاقي رقه 

( وفي مجال قاىوٌ المزافعات كاٌ الايموجيقد بالزموس التعبيرية )ح عً التعابخبالقاىوٌ المدىي فقد تمجل 
ح في القاىوٌ التجاري مً خلال خبلدعوى القضائية ، وكاٌ الختاو بالبخح عً الوصاطة كوصيلة بديلة ل

 . تضليط الضوء على قاىوٌ تيظيه اصتخداو اليقد في بعض المعاملات في قطز

عاو فقد جاء العدد ببخح في القاىوٌ الدولي الجيائي مً خلال تضليط اما في مجال القاىوٌ ال
الضوء على ما وقع على الايشيديً مً جزائه  وخاصة جزيمة الابادة الجناعية ، و بحجا في القاىوٌ الجيائي 

ي في تتبع الموقع الجغزافي للنتَه ، ليخته ببخح في مجال القاىوٌ الادار GPS تمجل في اصتخداو تقيية ال
  . مً خلال  تضليط الضوء على صخب اليد اثز لقزار احالة الموظف للقضاء

  . واخيرا اختته العدد بدراصة حالة وتعليق على قزار قضائي وىص قاىوىي

ين والمَتنين في الشؤوٌ القاىوىية ووصيلة للارتقاء بالعلوو القاىوىية اٌ يلوٌ ٍذا العدد ىافعا للباحج ىأما
 .ي والعنليفي المجالين العلن

 .باحجين فييا والقزّاء للنجلة ىشلز ثقة ال
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Editorial 

Al-Rafidain Law Journal proudly presents its latest spring edition, 

featuring insightful research in diverse legal disciplines, both domestic and 

international. In private law, the issue delves into personal status law, exploring 

the nuanced dynamics of marriage licenses and the practical challenges in 

extracting obligatory wills under the Iraqi Personal Status Law. Civil law is 

addressed with a focus on contracting using emoji symbols, while litigation law 

examines mediation as an alternative to lawsuits. Commercial law takes center 

stage, shedding light on the regulation of cash usage in specific transactions in 

Qatar. 

Within the realm of public law, the journal explores international criminal 

law with a spotlight on crimes against the Yazidis, particularly the heinous 

crime of genocide. Criminal law research highlights the utilization of GPS 

technology to track the geographical location of the accused. Concluding the 

issue is a meticulous examination of Administrative law, emphasizing the 

repercussions of withdrawing authority following the decision to refer an 

employee to the judiciary. 

The publication concludes with a compelling case study and commentary 

on a judicial decision and a legal text, aiming to serve as a valuable resource for 

researchers and enthusiasts in legal affairs, contributing to the advancement of 

legal science in both theoretical and practical domains. 

May this issue be a catalyst for success in the pursuit of legal knowledge. 

                                                                                                     Editorial Board 


